
 

Vereniging tot Behoud van de Wilmkebreekpolder 
 

Verslag van de Algemene Ledenvergadering van de Vereniging tot 
Behoud van de Wilmkebreekpolder gehouden op 3 april 2023 vanaf 
20.00 uur 
 
19.45 uur Inloop en ontvangst met gratis koffie/thee. Halverwege de avond is er een pauze, 
consumptie voor eigen rekening. 
 

1. Welkom door voorzitter Teo Wams: om 20.00 uur opent de voorzitter de vergadering en 
stelt kort de bestuursleden voor.  

 
2. Verslagen: 2 verslagen van Algemene Ledenvergaderingen in 2022: van 11-04-2022, al 

goedgekeurd per 02-05-2022, hierover geen vragen of opmerkingen en het verslag van de 
definitieve vaststelling van de statutenwijziging op 02-05-2022, dit wordt bij deze 
goedgekeurd. Over het Jaarverslag 2022, zijn geen vragen of opmerkingen.  
De verslagen zijn te vinden op onze website www.wilmkebreek.nl 

 
3. Verslag penningmeester over 2022 en begroting 2023.  

Op het scherm verschijnt de staat van baten en lasten, deze wordt toegelicht door de 
penningmeester Elles Mulder: 2022 was financieel gezien een goed jaar, mede dankzij een 
contributie-aanmaningsronde per mail en post (voor het eerst), maar ook door 1000 euro 
subsidie van Landschap NH en extra bijdragen die sponsoren doen. De kosten van de 
Commissie Natuur zijn de grootste uitgavenpost, deels betaald uit bovengenoemde subsidie. 
De Commissie Cultuurhistorie maakt weinig kosten. Verder nog kosten van drukwerk, de 
bank en de statutenwijziging. Dit resulteert in een batig saldo van ruim 700 euro.  
Balans: het vermogen op de rekening courant, de spaarrekening is opgeheven i.v.m. 
bankkosten omdat de rente verwaarloosbaar is en niet opweegt tegen de kosten van de 
zakelijke rekening.  
Begroting: de contributie-opbrengst voor het jaar 2023 staat iets lager geraamd, tot nu toe 
blijven de betalingen achter ten opzichte van vorig jaar. Misschien is de mail niet goed 
aangekomen? Drukwerk is duurder dit jaar. Er staat een laag bedrag voor de commissie 
Natuur i.v.m. de investeringen in 2022. De stroom voor het vossenraster wordt geleverd door 
Fokke v Heel, in ruil voor gratis lidmaatschap. 

 
4. Verslag kascommissie over jaarrekening 2022: Pieter Divendal prijst de helderheid en 

nauwkeurigheid van de penningmeester en stelt voor haar decharge te verlenen 
ondersteund door Marijke Libregts. Dit wordt bij acclamatie gesteund door de aanwezigen. 

 
5. Samenstelling bestuur en commissies: 

De samenstelling van het bestuur was afgelopen jaar als volgt:  
Teo Wams, voorzitter, Elles van der Helm-Mulder, penningmeester, Pauline Luijnenburg-
Kroes, secretaris, Tom Jongeling, bestuurslid en Commissie Natuur, Nynke de Vries, 
bestuurslid en Commissie Natuur, Cees Verpoort, bestuurslid en Commissie Cultuurhistorie 

http://www.wilmkebreek.nl/


Reglementair aftredend zijn: Pauline Luijnenburg-Kroes en Tom Jongeling, beiden zijn 
herkiesbaar. Bij acclamatie herbenoemd.  
De Kascommissie bestaat uit: Pieter Divendal en Marijke Libregts, reserve lid Sander van 
Andel. Pieter treedt nu af, wordt opgevolgd door Sander, een nieuw reserve lid meldt zich: 
Peter Vonk.  
De Commissie Natuur heeft als leden: Marja van Nieuwkoop, Michiel de Goeje, Miep Lenoir, 
Nynke de Vries en Tom Jongeling. 
De commissie Cultuurhistorie bestaat uit Cees Verpoort en zoekt nog verder naar 
geïnteresseerden/deskundigen. 

 
6. Commissie Cultuurhistorie: Presentatie van bevindingen uit de oriëntatiefase: Cees stelt zich 

eerst voor.  
Café Kadoelen heette vroeger De groene ridder, genoemd naar het schip van de eerste 
eigenaar Jan Klaas Bakker; het was een houten café van deze voormalige Oostzeeschipper, 
de militairen die het Kruithuis (gelegen op het terrein waar nu Klein Kadoelen staat) 
bevolkten kwamen in dit café, toen nog gelegen aan het IJ. Deze informatie is afkomstig uit 
een notarisakte van 1631, n.a.v. de inpoldering. De huidige eigenaar van het gesloopte café is 
door de stad gemaand om er horeca te vestigen. Het gebouw mag niet groter dan het vorige. 
De gemeente wil bij de Bongerd ook horeca. Het eetcafé op de Landsmeerderdijk is ook weg.    
In 1633 is de 1e molen gebouwd aan de Kadoelenweg, in 1636 was de polder droog, in 1640 
weer vol water. Tenslotte is in 1916 na de laatste overstroming in de winter de molen ‘het 
Haasje’ beschadigd en afgebroken en vervangen door een gemaal. Uit de zaal: Verhaal van 
de laatste boer Klaas was dat er toch al vroeg in 1916 gehooid kon worden.  
Ook recent bekend geworden historie: het verhaal van Douwe Mout, die als kapitein voer op 
de Oost en daar een kleine rhinoceros in bezit kreeg. Deze Clara nam hij mee naar Nederland 
en hij kocht daarna in de Wilmkebreek de molen en een buitenplaats om Clara onder te 
brengen. Hij verdiende geld door met Clara in een kar rond te reizen door heel Europa.  
Langs het pad naar het huidige gemaaltje vond een tuinman recent fundamenten van de 
oude molen. Volgend jaar meer cultuurhistorie, er wordt gezocht naar informatie over de 
vroegere bedrijven rond de polder. 

 
7. Versterking dijk langs Klein Kadoelen: Tom Jongeling doet verslag over de actuele situatie 

rond de dijk / kade bij Klein Kadoelen. Vorig najaar is door het Hoogheemraadschap met een 
rekenmodel berekend dat deze dijk niet stabiel is. (De Landsmeerderdijk is ook nog steeds 
officieel instabiel, maar dit is niet gevaarlijk: als de Landsmeerderdijk verzakt blijft er nog 
genoeg dijk liggen.) Bij Klein Kadoelen is het dijkje duidelijk verzwakt en het dijkje staat bijna 
op doorbreken. In het najaar is hierover een brief rondgestuurd aan bewoners van 
aangrenzende huizen. Versterking is nodig, er werd een plan aangekondigd. Zichtbaar op het 
plaatje met het plan: de dijk wordt hoger en breder en de laaggelegen sloot gaat iets naar 
binnen. Tom toont een plaatje van de polder met de omringende dijken gevormd door de 
Stoombootweg, de Kadoelenweg en de kade bij Klein Kadoelen. Buiten deze dijkwegen en de 
kade is het water op boezemhoogte. Er loopt een koker onder de Kadoelenweg, de afsluiting 
van het boezemwater is bij de trap naar beneden vanaf de dijk. De kwelsloot onderlangs de 
dijk is de watertoevoer naar de polder, het gemaaltje bij de molensloot pompt het water weg 
als het te hoog staat. Een afsluiting maken bij de Kadoelenwegkoker is de simpelste manier 
om veiligheid te creëren. De dijk langs Klein Kadoelen moet dan nog wel gerepareerd 
worden, er zou dan ook een overlaat gemaakt moeten worden ter hoogte van de huidige 
afsluiting van het boezemwater bij Klein Kadoelen. Hiervoor zijn simpele oplossingen. Tom is 
in overleg met de projectleider Mark Rodenburg van het hoogheemraadschap HHNK. Eind 
april wordt hopelijk het plan van aanpak bekend. Het huidige plan van HHNK is een grote 
operatie, waarbij veel grond opgebracht moet worden. De vereniging kan een zienswijze 
indienen, als het plan ter inzage ligt bij de gemeente, of via het bestuur van het waterschap. 
Uitvoering staat gepland voor het 3e kwartaal, duur 6 maanden i.v.m. inklinken opgebrachte 
grond etc. Dit werk zal via een afrit vanaf de Landsmeerderdijkdijk uitgevoerd worden.  



Peter Vonk (ervaren waterschapsbestuurder) licht iets toe: Nu is er een levende sloot met 
vis, dichtzetten maakt de sloot dood, dichtzetten maakt ook de boezem kleiner, dat kan niet, 
dit moet dan gecompenseerd worden. Waterschap zegt: er moet een beschoeiing komen. 
Vonk vindt dat een beschoeiing het water slecht toegankelijk maakt voor watervogels en 
paaiende vissen. Maar, een rij paaltjes langs de oever kan net op de waterlijn worden 
geplaatst i.v.m. de fauna. Nu ter informatie hier naar voren gebracht. Het waterschap laat 
water in bij droogte en maalt uit bij teveel. Bij inlaten wordt de toevoerbuis aan het begin 
van de kwelsloot opengezet. Gebiedseigen water heeft de voorkeur, i.p.v. vreemd water bij 
doorspoelen. Vraag van de voorzitter of de vergadering instemt met evt. indienen van een 
zienswijze door het bestuur. Dit wordt bekrachtigd. Er zal mogelijk nog een informatie-avond 
komen over dit project. 

 
 

Pauze 
 
8. Commissie Natuur:  

Marja van Nieuwkop geeft uitleg over agrarisch natuur- en landschapsbeheer, dit is een 
landelijk subsidiestelsel om biodiversiteit en de natuurwaarden van boerenland door middel 
van agrarisch beheer te stimuleren. Collectieven doen voorstellen voor beheer en vragen en 
verdelen subsidie. Het gaat niet alleen over weidevogels, maar ook over akkerland, 
waterbeheer, oevers, ecologisch slootbeheer. Klimaatgericht doel is o.a. CO2 uitstoot lager, 
maar b.v. ook hoekjes en ruimte voor insecten. De vereniging Water Land en Dijken werkt in 
Noord-Holland met 500 boeren. Weidevogelbeheer wordt vastgelegd via contracten van 6 
jaar met jaarlijkse betaling, controleur en NVWA-controle (Nederlandse Voedsel- en Waren-
Autoriteit). Het behelst een aantal maatregelen. De presentatie van Marja zal op de website 
worden gezet. De Wilmkebreek is te klein, maar valt onder een ‘parelpakketten’-regeling. 
Het betreft 3 soorten beheer in de polder: kruidenrijk gras, legselbeheer, extensief 
beweiden. Pachter Harry Kok voert dit uit met ondersteuning van de Commissie Natuur. Het 
vossenraster staat om het kruidenrijke grasland en is nu iets groter dan vorig jaar. 
 
Nynke de Vries doet verslag over de weidevogels en andere natuur in 2022. Ze start met het 
voorstellen van de commissieleden met ieders deskundigheden. Vervolgens uitleg over het 
plaatsen van het vossenraster met de pulsgenerator; er zijn twee afzonderlijk lussen. Het 
weidevogelseizoen in 2022 begon erg koud, daarna werd het droog. Het broedsucces wisselt 
sterk per jaar. Het vossenraster wordt gemaakt sinds 2015. De vogeldichtheid in de 
Wilmkebreek is erg hoog (vooral van de kievit). Vorig jaar helaas veel sterfte door predatie 
en droogte. Veel predatie uit de lucht, vooral kraaien hebben veel jonge vogels geroofd. Elk 
jaar lijken er meer kraaien te zijn. Ganzen eten veel gras, daardoor ook minder 
bescherming(?) voor de jongen van weidevogels. Ganzen lopen liefst tussen grazers. De 
publieksactiviteit weidevogeltelling vanaf Klein Kadoelen was een groot succes. De ooievaars 
met hun nest op de Kadoelenweg zijn een nieuwe aanwinst, nog onduidelijk wat ze doen met 
jonge weidevogels. De biodiversiteit in de polder is relatief hoog. Ook de overige activiteiten 
worden toegelicht (zie ook de presentatie van Nynke op de website). 
 
Mededeling van Michiel de Goeje: natuurvriendelijk tuinieren: Op 20 mei 2023 is het plan 
tuinen te bekijken op Tuinpark De Bongerd en aan de andere zijde van de 
Wilmkebreekpolder. 

 
9. Rondvraag en sluiting:  

• Henk van Alst verzorgt lezingen op 5 zaterdagmiddagen bij Tuinpark De Bongerd, deze 
zijn terug te vinden als pdf op de website van de Bongerd. Op 15 april is de volgende 
presentatieweer en op 27 mei de laatste over (roof)dieren in de tuin.  

• Op 14 april om 20.00 uur is de in september 2022 uitgestelde vleermuisexcursie. Start 
vanaf de parkeerplaats van de Bongerd. 



• Oproep: teken de referendumaanvraag over de hoofdgroenstructuur van de gemeente. 
De Wilmkebreekpolder wordt in het Beleidskader Hoofdgroenstructuur benoemd als 
stadsnatuurgebied (dit is eerder vastgelegd in de omgevingsvisie 2050). De kwalificatie 
stadsnatuurgebied impliceert een hoge mate van bescherming.  

• Sluiting vergadering 22.15 uur. 
 


